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Referat regionalt planforum 

20. Januar 2021, Teams 

Navn på sak -  

Deltakere: 

 

Representerer/ funksjon Navn 

Statsforvalteren Thor Sæter fmtltsa@fylkesmannen.no;  
Margrethe Halsan fmtlmha@statsforvalteren.no 
Anne Sundet Tangen fmtlata@statsforvalteren.no  
Lars Petter Løkken  
Thomas Møller fmtltmo@statsforvalteren.no 
Aino Holst Oksøl 
Laila Marie Sorte fmtllms@statsforvalteren.no 
Kjersti Dahlen Stæli kjdst@statsforvalteren.no 
Thomas Aarskog fmtltaa@statsforvalteren.no 

NVE Finn Herje fhe@nve.no;   

BaneNor Ole Magne Espås Ole.Magne.Espas@banenor.no 
Hilde Marie Prestvik hilde.marie.prestvik@banenor.no  

Statens vegvesen Jan-Kristian Janson jan-kristian.janson@vegvesen.no 

Mattilsynet Erik Wahl Erik.Wahl@mattilsynet.no;   

Forsvarsbygg Tor-Erik Jule Lian Tor-Erik.Jule.Lian@forsvarsbygg.no> 

Kartverket Elling Ringdal 

Fylkeskommunen Sanna Hanem Kavli sanka@trondelagfylke.no  
Oddveig Hovdenak oddhov@trondelagfylke.no 
Guri Wist gurwi@trondelagfylke.no  
Gleny Foslie glefo@trondelagfylke.no  
Anniken Hastadklev annhas@trondelagfylke.no  
Marthe Mollan Sesseng marses@trondelagfylke.no  
Per Arne Stavnås persta@trondelagfylke.no  
Skule Olaus Spjelkavik skusp@trondelagfylke.no  
David Berg Tuddenham davtu@trondelagfylke.no  
Inger Marie Kimo ingkim@trondelagfylke.no  
 

Referent, fylkeskommunen Victoria Thorgersen victh@trondelagfylke.no  

 

 

 

 

Møtet startet: kl. 09:00 

Slutt: kl. 10:30   

1. Ny veileder for regionalt planforum 
Trøndelag fylkeskommune v/Oddveig Hovdenak orienterer om nyveileder for Regionalt planforum, som kom i 
november 2020. 

- Regionalt planforum har blitt mer populært de siste årene.  
- Ny veileder anbefaler formøter med andre sektormyndigheter i forkant av planforum. Andre 

fylkeskommuner har god erfaring med dette. Trøndelag fylkeskommune har hittil ikke hatt en rutine 
for dette. 
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- Vi opplever at Sektormyndigheten stiller godt forberedt. 
- Det gis en orientering av hvilke typer saker som kan tas opp i planforum. Disse er listet opp i 

veilederen. Det blir presisert at planprosessen bør ha kommet så langt at konkrete problemstillinger 
kan belyses, men så tidlig at forslagsstiller fremdeles ønsker innspill. 

- Fylkeskommunen ønsker at de inviterte partene gir oss beskjed om hvem som skal stille i planforum, 
og hvilket fagområde de representerer.  

 
Innspill og diskusjon 
Statsforvalteren v/Tor Sæter:  

Det er ressurskrevende å holde formøter, og det stilles spørsmål ved om dette er formålstjenlig. Det er mange 

planer som tas opp i planforum. Kanskje bør det diskuteres om enkelte saker ikke oppfyller kriteriene. 

Fylkeskommunen v/Anne Marie Kimo:  

I hvor stor grad har fylkeskommunen anledning til å kalle inn kommuner til planforum i konfliktfylte saker? 

(Svar) Fylkeskommunen v/Oddveig Hovdenak:  

Dette kan vi ikke gjøre. Det er kommunene som må melde inn. 

Statsforvalteren v/Margrethe Halsan: 

Støtter Tor Sæter sin bekymring om at formøter vil være ressurskrevende. Finnes det muligheter for å etablere 

grupper i Teams der man heller kan kommentere i de ulike sakene? På denne måten vil det kanskje bli enklere 

å se i hvilke saker det kan være fornuftig med et formøte. 

(Svar) Fylkeskommunen v/ Oddveig Hovdenak:  

Godt forslag. Kan bli utfordrende, men vi skal se videre på mulighetene. 

Mattilsynet v/Erik Wahl:  

Veldig varierende hvor aktuelle sakene er. Det er også veldig varierende hvor aktive kommunene er med å 

bruke planforum. Enkelte kommuner er lite aktive. Er det mulig for sektormyndighetene å spille inn kommuner 

til fylkeskommunen, slik at fylkeskommunen kunne tatt en uformell prat med disse, hvor det blir oppfordret til 

økt til bruk av planforum? 

(Svar) Fylkeskommunen v/Oddveig Hovdenak: Dette er en god idé, og ja, dette er mulig. 

 

2. Kommuneplanens samfunnsdel 

- Flere kommuner skal rullere sin samfunnsdel. Vi ønsker innspill. 

- Det blir for vanskelig å diskutere samfunnsdelen, ettersom temaene i stor grad er overordnede. 

- Det er uklare forventninger fra kommunene. Hva ønsker de tilbakemelding på? 

- Når samfunnsdelen skal diskuteres, blir det fort et arealrettet fokus. Kommunene ønsker ofte innspill 

på andre områder.   

Innspill og diskusjon  

Statsforvalteren v/Tor Sæter:  

Lurt å presentere samfunnsdeler i planforum. Det blir fort en arealdiskusjon. Viktig at vi løfter blikket. 

Folkehelse v/Guri Wist:  

En del samfunnsplanener blir veldig generelle. Ikke alltid enkelt å se kommunens fotavtrykk i planen. Planen 
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kan ofte brukes i en hvilken som helst kommune. Innbyggerinvolvering er viktig. Ikke bare i starten, men også i 

oppfølgingen av planarbeidet. 

Statsforvalteren v/Thomas Aarskog:  

Samfunnsdelen er ofte litt svevende. Vi bør se etter gode samfunnsplaner, og lage en veileder. Kanskje det 

hadde vært nyttig å spisse en gruppe som jobber med dette. Alle kommuner bør få lik og like god veiledning. 

 

3. Evaluering av regionalt planforum 

- Regionalt planforum har vært heldigitalt siden mars 2020. 

- TRFK har sendt ut en spørreundersøkelse med tema evaluering av regionalt planforum. 

o 10 kommuner svarte, og 29 svar fra sektormyndighetene.  

o De aller fleste er tilfreds eller svært tilfreds. 

o Kommentarer på at det må stilles større krav til at man får nok bakgrunnsinformasjon i 

tilstrekkelig tid før møtet. 

o De fleste er også tilfreds eller svært tilfreds med digitale møter. Enklere å delta. Tar mindre tid. 

Slipper reise. 

o De fleste er samstemte i at digitale planforum bør fortsette, men samtidig mener de fleste at det 

også bør være noen fysiske møter. 

o Alle kommunene som svarte på undersøkelsen vil fortsette å bruke planforum.  

- TRFK foreslår å fortsette med primært med digitale planforum, men at vi kan tilby fysiske møter ved 

rullering av KPA, og i saker hvor det er behov for befaring.  

- TRFK skal forbedre rutinene på loggføringen av referat. 

- Det har blitt spilt inn at forslagsstiller ikke bør delta i planforum. Vi erfarer at det likevel kan være 

nyttig i store kompliserte saker – men da bør planen tas opp i planforum i forkant av høring. 

 

Innspill og diskusjon: 

Bane Nor v/ Ole Magne Espås:  

Vi blir hovedsakelig å delta digitalt pga tidsbruk. 

Fylkeskommunen v/Inger Marie Kimo:  

Hvordan tilnærmer vi oss kommuner som er dårlige til å bruke planforum? Blir de oppfordret til å bruke oss? 

(Svar) Fylkeskommunen v/Sanna Hanem Kavli:  

Har i noen grad drevet med oppsøkende virksomhet. Noen kommuner er positive til dette, mens andre ikke 

ønsker dette. Vi kan bli flinkere til å oppfordre til planforum, men alle bør dra lasset. Spill gjerne inn til oss. 

Statsforvalteren v/Anne Sundet Tangen:  

Ønsker primært digitale møter. Vi kan gjerne grave litt mer hos de kommunene som er flinke til å bruke 

planforum. Hvordan er organiseringen deres? Hva er det som gjør at planforum oppleves som nyttig og aktuelt 

for dem? Vi kan bruke informasjonen vi får til å forstå hva som fungerer. 
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NVE v/Finn Herje:  

Gir Trøndelag fylkeskommune skryt for velfungerende planforum.  

 

 

 


